
Der var en rig mand… 
 
 

Luk.12.16: ”Og Han sagde en lignelse til dem: DER 
VAR EN RIG MAND, hvis mark havde båret godt.” 
 
Sådan begynder den rige bondes historie, og sådan be-
gynder også en anden rig mands historie, (Luk.16.19) 
og for begge endte den lige elendigt. 
 
Og HVORFOR? 
 
Fordi de var rige?  NEJ! I Guds himmel skal der også 
være mennesker, der var rige her på jorden – en Abra-
ham, en David, en Filemon og mange andre. 
 
Men hvorfor endte det så frygteligt? 
 
FORDI DE BEGGE LEVEDE SIG SELV! 
 
”DER VAR EN RIG MAND” – sådan begynder også 
alle de helliges evige historie. 
De er nemlig alle gjort rige i Gud og rige i alt: 
 
1. Kor.1.5: ”At I ved Ham er blevne rige i alt…” 
 
Ja, begynder! Men hvordan skal den ende? Den kan 
komme til at ende lige så elendigt som de to førnævnte. 
 
HVORDAN? Derved at et Guds barn lever sig selv og 
glemmer, at han eller hun blev rig, for at gøre andre 
rige. 
 
Og mon der ikke er mange, der har det sådan? 
 
De bygger lader til sige selv og lever herligt og i glæde 
– og glemmer Lazarus nede mellem hundene – alle de 
fortabte ved deres dør, og alle de fortabte langt borte. 
 
Måtte vi dog bruge GUDS RIGDOM, så vi engang må 
ende i Abrahams skød. 
 
 



 


